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Medborgarförslag gällande utomhusrinkar för 
innebandy 

 

Svar på medborgarförslag  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2. Den del av medborgarförslaget som innebär att en 

utomhusanläggning för innebandy anläggs vid någon av de 
skolor som anges i medborgarförslaget överförs till 
Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) för vidare 
hantering. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att anlägga utomhusrinkar för innebandy. Förslaglämnaren känner 
bara till att det finns två anläggningar inom staden där man kan 
spela innebandy utomhus medan andra idrotter såsom fotboll och 
basket har många fler anläggningar att tillgå. Mot bakgrund av hur 
många invånare Södermalms stadsdelsområde har är det enligt 
förslagsställaren inte orimligt att en anläggning för innebandy 
anläggs inom stadsdelsområdet. I förslaget anges förslag till platser 
i parker, vid skolgårdar och idrottsanläggningar inom 
stadsdelsområdet där en anläggning skulle kunna anläggas. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att främja möjligheten att utöva idrott inom stadsdelsområdet vilket 
är positivt, både för folkhälsan och för social samvaro. 
 
Mot bakgrund av att det finns stora behov av investeringsinsatser 
inom stadsdelsområdets parker de kommande åren, exempelvis i 
form av renovering av lekplatser, trappor och murar men också 
åtgärder för att klimatanpassa stadsdelsområdets parkytor, anser 
förvaltningen att anläggandet av en anläggning anpassad för 
innebandy inte är prioriterat. Förvaltningen kan däremot ta med sig 
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förslaget i samband med en kommande större parkupprustning. 
Förvaltningen anser att en eventuell anläggning som kan användas 
för innebandy även ska kunna användas för andra idrotter och 
aktiviteter så att den blir användbar för så många som möjligt. 
 
Beträffade förslaget att anlägga en utomhusanläggning för 
innebandy vid någon av de skolor som anges i medborgarförslaget 
så ligger det utanför nämndens rådighet och ansvar. Förvaltningen 
föreslår med anledning av detta att denna del av förslaget överförs 
till Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) för vidare hantering. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att anlägga utomhusrinkar för innebandy. Stadsdelsnämnden 
beslutade vid nämndsammanträdet den 21 november 2024 att ge 
förvaltningen i uppdrag att bereda medborgarförslaget. 
Medborgarförslaget bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I medborgarförslaget anges att innebandy är den största 
inomhuslagsidrotten i Sverige sett till antal licensierade spelare. I 
förslaget beskrivs att pandemin innebar ett hårt slag mot alla idrotter 
men kanske extra mycket för innebandyn som lagidrott. Under 
pandemin fick de yngsta träna inomhus men alla födda 2003 och 
senare var utestängda från alla hallar på grund av smittorisken.  
 
I förslaget anger förslagsställaren att denne endast känner till att det 
i Stockholm finns två anläggningar där man kan spela innebandy 
utomhus, vid Telefonplanshallen och i Humlegården.  
 
I förslaget anges vidare att fotbollsspelare har tillgång till många 
fotbollsplaner och kaninburar (mindre bollplaner) inom staden vilka 
också kan användas för handboll. Basketkorgar finns på många 
skolgårdar, parklekar och andra platser. Ishockey, bandy och andra 
isidrotter har utomhusanläggningar på Zinkensdamms IP, Eriksdals 
bollplan, i parklekar och andra platser. Innebandyn saknar däremot 
utomhusanläggningar och är därmed enligt förslagsställaren 
missgynnad i förhållande till bland annat fotbollen och basketen.  
 
Enligt förslagsställaren var det under pandemin tydligt hur svårt det 
var att bedriva innebandyverksamhet. Fotbollsverksamheten kunde 
dock fortsätta då det gick att spela utomhus eftersom belysningen av 
fotbollsplanerna förlängdes kvällstid och planerna snöröjdes.  
 
Förslagsställaren, som är ledare för ett damlag i innebandy, 
beskriver att det gjordes tappra försök att bedriva träning på rinken 
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vid Telefonplan men att det var svårt att spela innebandy på en 
asfalterad yta.  
 
I förslaget anges att det i Varberg finns 14 utomhusrinkar anpassade 
för innebandy och att de flesta finns på skolgårdar. Mot bakgrund 
av detta anser förslagsställaren att det inte är orimligt om en 
utomhusrink för innebandy anläggs inom Södermalms 
stadsdelsområde som har cirka tre gånger så många invånare som 
Varbergs kommun.  
 
I medborgarförslaget anges platser där aktuell anläggning kan 
placeras: 
 

- Någonstans invid Zinkensdamms idrottsplats 
- Intill fotbollsplanen på Långholmen 
- I Drakenbergsparken  
- I Tantolunden  
- Vid Eriksdalshallen och/eller Eriksdalsbadet 
- I Södermalmsallén 
- I någon av Söders många parklekar 
- Skolgårdar (Åsö, Sofia, Eriksdal, Högalid) 
- Intill Kanalplan och Skanstullshallen 

 
Avslutningsvis anger förslagsställaren att det utöver ovannämnda 
platser säkert finns många fler platser inom stadsdelsområdet där 
det skulle kunna placeras en mindre ”Outdoor” innebandyplan med 
sarg, golv och fasta mål.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöenheten inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 10 februari 2025. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att främja möjligheten att utöva idrott inom stadsdelsområdet vilket 
är positivt, både för folkhälsan och för social samvaro. 
 
Idrottsförvaltningen uppger att det endast finns en utomhusrink 
anpassad för innebandy inom förvaltningens ansvarsområde och det 
är anläggning vid Telefonplanshallen som beskrivs i förslaget. 
Rinken uppfördes under pandemin för att möjliggöra spel av 
innebandy utomhus och planen kan även användas för andra 
sportaktiviteter. Idrottförvaltningen har förnärvarande inga planer 
på att anlägga fler anläggningar av denna typ och vid de 
anläggningar som finns inom Södermalms stadsdelsområde, såsom 
Zinkensdamms IP och Eriksdals bollplan, saknas utrymme.  
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Förutom i Humlegården, som lyfts fram i förslaget, finns det i 
stadens parkområden några utomhusplaner där innebandy kan 
spelas, exempelvis i Gustav Adolfsparken och vid Hälsingehöjden 
inom Norra innerstadens stadsdelsområde. Inom Södermalms 
stadsdelsområde kan en del av bollplanen vid Reimersholme 
Kajpark användas för innebandy. Ovannämnda planer har asfalt 
som underlag förutom planen i Humlegården där underlaget utgörs 
av stenmjöl.  
 
Mot bakgrund av att det finns stora behov av investeringsinsatser 
inom stadsdelsområdets parker de kommande åren, exempelvis i 
form av renovering av lekplatser, trappor och murar men också 
åtgärder för att klimatanpassa stadsdelsområdets parkytor, anser 
förvaltningen att anläggandet av en anläggning anpassad för 
innebandy inte är prioriterat. Förvaltningen kan däremot ta med sig 
förslaget i samband med en kommande större parkupprustning och 
då vidare undersöka om en sådan anläggning är lämplig i det 
specifika projektet och om det är prioriterat jämfört med andra 
angelägna åtgärder. Förvaltningen anser att en eventuell anläggning 
som kan användas för innebandy även ska kunna användas för 
andra idrotter och aktiviteter så att den blir användbar för så många 
som möjligt. 
 
Beträffade förslaget att anlägga en utomhusanläggning för 
innebandy vid någon av de skolor som anges i medborgarförslaget 
så ligger det utanför nämndens rådighet och ansvar. Förvaltningen 
föreslår med anledning av denna del av förslaget överförs till 
Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) för vidare hantering.  

Barnrättsanalys 
Förvaltningen uppfattar inte att medborgarförslaget har några 
direkta kopplingar till barnkonventionen men att utökade 
möjligheter till att utöva olika sportaktiviteter, såsom innebandy, är 
positivt för de flesta invånare och därmed också för barn. 

Jämställdhetsanalys 
Enligt Svensk Bandy har antalet spelande flickor och kvinnor stabilt 
ökat nationellt de senaste åren. Ett eventuellt anläggande av en 
innebandyplan utomhus bedöms därför enligt förvaltningen vara 
positivt för både kvinnor och män respektive för flickor och pojkar.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
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Bilaga 
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